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کارت سرمربی گری؛ بودن یا نبودن، 
مسئله ای نیست! 

سرمربی قلابی تیم فوتسال فردوسی در نشست خبری جنجالی

نشست خبری آقای سرمربی قلابی 
در روزهای پایانی سال ۹۳ در شرایطی 
برای تیم فوتسال فردوسی مشهد برگزار 
شد که این نشست با حواشی جالبی همراه 
بود. از سؤال خبرنگاران درخصوص کارت 
سرمربی گری مصطفی نعمتی بگیرید تا 
برافروخته شدن او! آن چه در این گزارش 
از نظر خواهید گذراند اتفاقاتی است که بر 
این نشست خبری گذشت و البته پاسخ به 
یک سؤالی که هیچکس دوست ندارد 
بدون  نعمتی،  »آیا  بدهد:  را  پاسخش 
تیم  نیمکت  روی  مربی گری  مدرک 

فوتسال فردوسی مشهد می نشست«؟! 
تیم فوتسال فردوسی مشهد از جمله 
باشگاه هایی بود که امسال اولین سال 
حضورش در لیگ بر تر فوتسال را تجربه 
به واسطه  که  باشگاهی  می کرد. 
سرمایه گذاری پدر فرزندی که جویای نام 
و عاشق مصاحبه و روزنامه ها و تلویزیون 
و نمایش خود بود، به عنوان مدیر عامل یک 
موسسه مالی و اعتباری آغازبه کار کرد. 
تیم فردوسی باوجود این که در نیم فصل 
اول لیگ بر تر نتوانست نتایج خوبی را 
به دست آورد، اما در نیم فصل دوم وضعیت 
خود را بهبود بخشید و توانست د ر  نهایت 
با اختلاف چهارامتیازی با آخرین تیمی 
که سقوط نکرد، با ۳١ امتیاز در رده دهم 

جدول قرار بگیرد. 
فردوسی اگر چه در اولین حضورش 
و  را طی کرد  پرفراز و نشیبی  وضعیت 
توانست در   نهایت سهمیه لیگ برتری خود 
را حفظ کند، اما دو اتفاق بزرگ باعث شد 
تا نگاه ها به این باشگاه با اما و اگرهای بسیار 
زیادی روبه رو شود. اولین مورد آن موضوع 
نعمتیان  مصطفی  مربیگری  مدرک 
به عنوان سرمربی و البته مدیرعامل این 
باشگاه بود و دومی نیز درگیری عوامل 
منتسب به این باشگاه با اهالی رسانه بود. 
مدیرعامل و سرمربی باشگاه فردوسی در 
اتفاقات  درباره  خبری  نشست  این 
پیش آمده در بازی با تاسیسات تهران 
گفت: این اتفاقات و حواشی از داخل استان 
که  هم  طور  این  و  شد  بزرگ نمایی 
می گفتند نبود. تیم تاسیسات دریایی هیچ 
مدرکی در این زمینه نداشت، ولی در 

استان خودمان این ماجرا را بزرگ کردند 
و زمانی که در کمیته انضباطی حضور پیدا 
کردیم، مسئولان این موضوع را به ما 

اطلاع دادند. 
سؤال  درباره  نعمتی  مصطفی 
خبرورزشی خراسان که کتک خوردن 
خبرنگاران فاجعه بزرگی است و افراد کت 
و شلواری منتصب به باشگاه فردوسی این 

اقدامات را انجام دادند، گفت: البته ما با 
عوامل این اتفاق برخورد کردیم و یک نفر 
از آنها را نیز دوماه از کار معلق کردیم اما 
آنها وابسته به باشگاه نبودند! در این حین 
خبرنگاری پرسید اگر وابسته نبودند، 
چطور از کار معلق شدند که نعمتی پاسخ 
داد: کار موسسه و باشگاه از هم جداست و 
ما هیچ ارتباطی با موسسه مالی فردوسی 

نداریم! 
در ادامه سرمربی فردوسی درباره 
گفته  این که  و  خود  مربیگری  کارت 
می شود حق نشستن روی نیمکت را 
ندارد، افزود: من از روز اول هم در لیگ بر تر 
فوتسال سرمربی بودم و البته ۲ هفته قبل 
کارت مربیگری D گرفتم و بعد از آن هم 
در یکی از استان هایی که دوست ندارم 
C مربیگری بیاورم، مدرک  را  اسمش 

دریافت کردم و از فدراسیون هم کارت 
سرمربیگری ام را دریافت کردم و الان هم 

در جیبم است! 
در این بین خبرنگاری از نعمتی 
پرسید چطور ممکن است شما به فاصله 
تغییر   C به را  Dخود  کارت  دوهفته 
بدهید، درحالی که باید دست کم از این 
مدرک ۲ سال بگذرد که نعمتی پاسخ داد: 
من در این کلاس ممتاز بودم و این حق 
برای افراد ممتاز هست که کارت خود را 
زود تر بگیرند. بعد از این حرف نعمتی 
خبرنگاران سؤال کردند که چطور می شود 
فردی که در کلاس حضور نداشته است، 
شاگرد ممتاز هم بشود که نعمتی برای این 

سؤال پاسخی ارائه نکرد! 
این صحبت ها در حالی در نشست 
خبری سرمربی و البته مدیرعامل باشگاه 
فردوسی یعنی مصطفی نعمتی مطرح شد 
که رئیس هیأت فوتبال خراسان رضوی 
در نشست خبری دوشنبه شب خود اظهار 
کرد که نعمتی به هیچ وجه دارای کارت 
نبوده و نشستن وی  معتبر مربیگری 
برروی نیمکت فردوسی به عنوان سرمربی 
خلاف بوده است و او کارت سرمربیگری 
نداشته است و کارتش به عنوان سرپرست 
صادر گردیده بود. وی درپاسخ به این که 
کارت  با  که  است  کرده  ادعا  نعمتی 
می نشسته  نیمکت  روی  سرمربیگری 
است افزود: این حرف خود نعمتی است و 
مبنای قانونی ندارد این اشکال از خود 
رسانه ها است که هر که هر چه می گوید 
باور می کنند در صورتی که ما در در   همان 
اواسط لیگ هم گفته بودیم که نعمتی 
کارت مربیگری ندارد. وی درباره این که 
پس آیا سرمربی فردوسی قلابی بوده است 

نیز پاسخی نداد. 

	 	شکایت	از	پیشکسوت	زورخانه	ای	به	خاطر	انتقاد
چند شماره قبل مطلبی را به نقل از یکی از مرشدان با تجربه و پیشکسوت 
استان درخصوص وضعیت رشته ورزش های زورخانه ای و پهلوانی منjشر 
کردیم که گویا به قبای آقایان رئیس هیأت استان و مشهد که ارتباطات بسیار 

زیادی باهم دارند برخورده است.
 النهایه این که آقایان در یک حرکت خود جوش بعد از آن انتقادات که 
اتفاقا حرف اکثر پیشکسوتان بود حسابی عصبانی شدند و اول رفتند سراغ 
شکایت از آن مرشد و بعد هم یک آگهی تشکر آمیز از خوئشان را در یکی از 
روزنامه های استان منتشر می کنند که امضا کنندگان آن گویا اصلا خبری 
از موضوع نداشتند و به نوعی آقایان مسئول برای خودشان نوشابه ای خوش 

خور باز کرده اند. 
	 	پایان	مسابقات	بدمینتون	جام	رضوی

مجید زرچی، دبیر هیأت بدمینتون خراس��ان رضوی از معرفی نفرات 
بر تر مسابقات جام رضوی خبر داد و گفت: مسابقات بدمینتون نونهالان جام 
رضوی روز گذش��ته ۲۲ اسفند با شرکت ١۴ تیم کرمان، اصفهان، سمنان، 
کرمانشاه، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، سبزوار، تربت حیدریه، نیشابور، 
شرکت گاز، شهید فخار، اقبال و بیهق در ١١ گروه به صورت انفرادی و دوره ای 

در سالن شهید فخار مشهد برگزار شد. 
وی افزود: در این مسابقات ۴۳ نفر در گروه های ۴ نفری با هم به رقابت 
پرداختند. دبیر هیأت بدمینتون خاطرنش��ان کرد: در پایان این مسابقات 
محمد زرچی از خراسان رضوی، مسیح شاه مرادی و نیما سلطانی از اصفهان، 
مجتبی نظری از تربت حیدریه، پارسا الوندی از کرمانشاه، میلاد کوشکی از 
س��بزوار، محمدامین رهبری از اصفهان و امیرحسین ارجمندپناه از مشهد 

موفق به کسب عناوین بر تر شدند و جوایز نقدی دریافت کردند. 
	 		قهرمانی	مهشید	اشتری
	 	در	مسابقات	نوجوانان	کشور

مجید رفائی افش��ار، رئیس هیأت تنیس روی میز خراس��ان رضوی از 
قهرمانی مهشید اشتری در مسابقات دسته بر تر نوجوانان کشور خبر داد و 
گفت: مسابقات تنیس روی میز آزاد و رده بندی دسته بر تر نوجوانان دختر 
کشور )دور دوم( در اصفهان برگزار شد و مهشید اشتری از هیأت تنیس روی 
میز خراسان رضوی بدون باخت در این مسابقات به مقام قهرمانی رسید. وی 
افزود: مهدیس اوراضی از استان نیز در این پیکار ها حضور داشت که موفق 

به کسب مقام نشد. 
رئیس تنیس روی میز استان ادامه داد: خانم محبوبه رضایی به عنوان 

مربی دو نماینده ما در این پیکار ها حضور دارد.
 رفائی افشار با بیان این که رقابت های رده سنی جوانان نیز روزهای ۲۴ 
و ۲۵ اسفند در اصفهان برگزار می شود، گفت: مهشید اشتری در این مسابقات 
نیز شرکت می کند. گفتنی است در رده نوجوانان ۳۰ پینگ پنگ باز از سراسر 
کشور روزهای ۲۰ تا ۲۲ اسفندماه در خانه پینگ پنگ اصفهان با هم رقابت 

کردند. 
	 	مسابقات	۴جانبه	موی	تای	خراسان	برگزار	شد

رضا امیری، مس��ئول کمیته موی تای هیأت انجمن های ورزش��ی 
خراسان رضوی از معرفی تیم های بر تر مسابقات چهارجانبه موی تای خبر 
داد و گفت: مس��ابقات چهارجانبه موی تای با حضور استان های خراسان 
رضوی، خراس��ان شمالی، خراس��ان جنوبی و سیستان و بلوچستان روز 
گذشته ۲۲ اسفند در محل سالن بوکس مجموعه ورزشی شهید بهشتی 
مشهد برگزار شد. وی افزود: در این رقابت ها بالغ بر یکصد ورزشکار در ١۴ 
وزن و در قالب ١١ تیم در رده س��نی جوانان و بزرگس��الان با هم به رقابت 

پرداختند.
 مسئول کمیته موی تای استان خاطرنشان کرد: در رده سنی جوانان 
تیم های خراسان شمالی، خراسان رضوی، باشگاه عمرانی و در رده سنی 
بزرگسالان تیم های موی تای گاجره، خراسان رضوی و خراسان شمالی 
به ترتیب عناوین اول تا سوم را کسب نمودند. امیری خاطرنشان کرد: به 
تیم های بر تر کاپ قهرمانی و لوح و به نفرات بر تر هر وزن یک دستگاه گوشی 
تلفن همراه اهدا شد. وی با اشاره به برنامه های این کمیته در ۳ ماهه نخست 
سال ۹۴ خاطرنشان کرد: در فروردین ماه برگزاری کلاس های بازآموزی 
تعیین درجه و ارتقای درجه و مربیگری عملی درجه ۳ استاژ فنی و حضور 
در مسابقات چهارجانبه کیش در دستورکار کمیته موی تای استان قرار 

دارد. 

خبر 
کاندیدای	بهترین	های	فوتبال	 		
و	فوتسال	خراسان	اعلام	شد 	

	شوک	بزرگ	هیات	فوتبال	
در	روزهای	آخر	سال!	

چارت جدید هیات فوتبال خراس��ان رض��وی از زمان 
رسیدن به مسند قدرت تا به امروز، کم کار عجیب نداشته اند 
ام��ا در روزهای آخر س��ال و در حالی که هم��ه خود را برای 
تعطیلات عید ن��وروز آماده می کنند با اع��لام کاندیداهای 
بهترین فوتسالیس��ت و فوتبالیس��ت خراسان سوژه عجیب 
تازه ای به دست رسانه ها دادند. کافیست به این اسامی بنگرید 
تا متوجه عمق فاجعه ای که کار شناسان خبره هیات فوتبال 

به راه انداخته اند شوید.
 اکبر صادقی، رضا عنایتی، رضا قوچان نژاد!، حمید مروی 
و رضا حقیقی. این لیس��ت به خودی خود از چند زاویه قابل 
نقد اس��ت، یک این که اگر معیار دوس��تان کار شناس اخلاق 
بازیکن بوده پس چرا نام بازیکنی که از ۲ تیم در طول س��ال 
۹۳ کنار گذاش��ته  شده در این لیست هست. اگر مبنا تجربه 
فرد بوده واقعا اکبر صادقی با تنها ۵ ماه شایسته حضور در جمع 
بهترین بازیکنان فوتبال خراسان بوده است؟ در توانایی های 
صادقی شکی نیست اما شاید بهتر بود نام وی در جایی دیگر 

مثل بهترین بازیکن غیربومی مطرح می شد. 
رض��ا عنایتی که در طول نیم فصلی که در پدیده حضور 
داش��ت س��رجمع ۴ گل به ثمر رساند که ۳تای آنها پنالتی و 
دیگری هم ضربه ایستگاهی بود چطور نامش در این لیست 
قرار گرفته است؟ مسلما اگر انتخاب عنایتی به واسطه گذشته 
درخش��انش بوده ش��اید پس بد نبود نام خداداد عزیزی ها و 
حسین بادامکی ها هم در این لیست جای می گرفت. در این باره 
با »آرمین رهبر« مربی تیم فوتبال س��یاه جامگان ابومس��لم 
صحبت کردیم، وی در رابطه با برگزاری چنین مراس��می در 
سطح فوتبال استان می گوید: »به طور کلی باید بگویم که با 
برگزاری چنین جش��نی موافقم ول��ی اگر گزینه های خوبی 

انتخاب شوند. 
برگزاری این مراس��م با انتخاب نفرات مناسب قطعا به 
فوتبال استان کمک شایانی می کند.« وی درخصوص اسامی 
اعلام ش��ده توس��ط هیات فوتبال نیز می گوید: »متاسفانه 
نمی دان��م این افراد با چه معیارهایی انتخاب ش��ده اند. البته 
درخصوص اسامی اعلام شده در حوزه فوتسال باید بگویم که 
با توجه به وقتی در فصل جاری لیگ بر تر فوتس��ال داش��تم 
توانستم بازی های این رشته را ببینم و اتفاقا به نظرم انتخاب ها 
در این رشته بد نبوده است، اما در رشته فوتبال اگر بنده را به 
عنوان یک دلسوز این رشته قبول دارند، انتخاب ها باید بگویم 

که مناسب نبوده است.« 
رهبر در ادامه می افزاید: »تمامی افرادی که در لیس��ت 
کاندید ها قرار گرفته اند برای فوتبال اس��تان زحمت زیادی 
کش��یده اند و به فوتبال استان کمک کرده اند اما وقتی بحث 
بهترین های سال فوتبال خراسان است باید مسلما دقت و کار 
بیشتری صورت گیرد.« رهبر با اشاره به قرار گرفتن نام بازیکنی 
غیربومی در لیس��ت بهترین های فوتبال استان خراسان نیز 
تاکید می کند: »در توانایی فنی اکبر صادقی شکی نیست اما  
ای کاش نام وی در بخشی مثل بهترین های غیربومی استان 
قرار می گرفت.« مربی تیم فوتبال س��یاه جامگان ابومسلم با 
اشاره به این که در تمامی دنیا چنین مراسمی برگزار می شود، 
می افزاید: »در اکثر دنیا هم چنین مراسم هایی برگزار می شود 
و بخش های مختلفی مثل بهترین بازیکن خارجی لیگ و... 
هم دارند و باز هم می گویم نفس کار زیباست اما باید در نحوه 

انتخاب اسامی کاندیدا همه مباحث سنجیده شود.« 
رهبر تاکید می کند: »باید کسانی کاندیدا می شدند که 
انتخابشان به فوتبال استان هم کمکی کند، برای مثال گیریم 
که رضا قوچان نژاد مهاجم ارزنده تیم ملی کش��ورمان هم در 
این رقابت اول شود، آیا برای اویی که در استان خراسان حتی 
یک بار هم پا به توپ نش��ده اصلا این مق��ام انگیزه ای ایجاد 
می کند؟ ضمن این که کاش کار شناسان، توضیح می دادند که 
رضا قوچان نژاد در طول ۲ سال گذشته چه عملکرد خاص و 

درخشانی در تیم های باشگاهیش داشته است؟« 
وی در ادام��ه تصریح می کند: »ب��رای مثال در انتخاب 
بهترین بازیکن سال جهان، مشخص است که کدام مربی به 
کدام بازیکن رای داده است و دلیلی برای پنهان شدن نیست 
اما می بینیم که اصلا مشخص نیست کدام بازیکن توسط کدام 
کار شناس و به واسطه کدام معیار برگزیده شده است.« رهبر 
همچنی��ن خطاب به کارشناس��انی که در انتخاب لیس��ت 
کاندیداهای بهترین فوتبالیس��ت اس��تان نقش داش��ته اند 
می گوید: »دوستان کار شناس بنده کاش به این اسامی توجه 
بیشتری داشته باشند. محمدرضا خرسندنیا، بازیکنی که سال 
گذش��ته با پدیده به لیگ بر تر رسید و امسال هم در استقلال 
تهران از ابتدای فصل اغلب بین بازیکنان فیکس تیم بوده است. 
س��یاوش یزدانی، مدافع فصل گذش��ته سیاه جامگان 
ابومسلم که فصل گذشته تاثیر بسزایی در صعود سیاه جامگان 
به پلی آف داشت و امسال هم در سطح اول فوتبال کشور، لباس 
پیکان را می پوشد و به قدری خوب بوده که در نخستین سال 
حضورش در لیگ بر تر از فدراسیون مدارکش را برای تیم ملی 
اخذ کرده اند. احسان پهلوان بازیکن تیم ملی امید که اتفاقا هم 
در تیم امید می درخش��د ه��م در تیم��ش ذوب آهن نقش 
تاثیرگذاری دارد. در همین شهر مشهد رضا ناصحی، از ارکان 
پدیده بوده و جزو بازیکنانی است که بیشترین مدت حضور 
در میدان را داشته اس��ت. یونس ش��اکری که از ارکان صعود 
پدیده به لیگ بر تر بود و امسال هم عملکرد بدی نداشته است. 
حسین کیانی مقدم درگزی که با ۲۰ سال سن در سطح اول 

فوتبال ایران حضور دارد.« 
رهبر همچنین با اش��اره به روند رو به رشد تیم فوتبال 
س��یاه جامگان ابومس��لم می افزاید: »روند رو به رش��د تیم 
سیاه جامگان در طول ۴ سال گذشته با بازیکنانی اکثرا بومی 
به وض��وح دیده می ش��ود، در این تیم اف��رادی مثل محمد 
عین افشار، وحید فارغ، بهروز افشار، سالار افراسیابی، محمود 
ش��بان و.. بازیکنانی هس��تند ک��ه واقعا پیش��رفت بزرگی 

داشته اند.« 
رهبر با اش��اره ب��ه تیم های پیام وحدت و طلوع نس��ل 
ابومسلم نیز می گوید: »حتی به تیم های یک رده پایین تر مثل 
نسل ابومسلم و پیام وحدت هم می شد توجه داشت، بازیکنانی 
مثل بهزاد داوودی و محمد مجرب از پیام و همچنین محمد 
عصار از نسل ابومسلم بازیکنانی بوده اند که عملکرد بسیاری 
خوبی از خود نش��ان داده اند.« اما با تمام این تفاسیر باید دید 
که سرانجام این مراسم به کجا می رسد؟ مراسمی که پیش از 
این هم با صحبت هایی که حول آن ش��ده حواش��ی خاصی 
داش��ته، هنوز کمتر کس��ی از یاد برده که دوستان در هیات 

فوتبال از دعوت کیروش به این مراسم صحبت کردند. 

یادداشت

حتی با یک نفر از جامعه سوارکاری استان مشکل ندارم

نکویی: فقط به جواهری گفتم چرا 
انقدر مدیران تغییر می کنند؟ 

تغییراتی که در هیات سوارکاری استان در سال ۹۳ رخ داد شاید از داغ ترین 
بحث هایی بود که در میان هیات های استان وجود داشت. رفتن سرهنگ عرفانی 
از هیات و بازگش��ت نکویی به مسند ریاست هیات شاید از آن دسته از اتفاقاتی 

بود که بیش از همه جامعه سوارکاری استان را خوشحال کرد.
 نکویی درخصوص اتحاد میان جامعه سوارکاری استان با وی می گوید: »با 
وجود مشکلات و اختلافاتی که در یک سال اخیر در خانواده سوارکاری استان 
پی��ش آمد و نیز تخلفاتی که در مجمع انتخاب رئیس هیات اتفاق افتاد با هیچ 

کس اختلاف نداریم و من جوابگوی همه دوستان در این رشته خواهم بود.« 
نکویی همچنین در مورد اختلافاتش با هاشمی جواهری و عرفانی می افزاید: 
»مجمع پیش��ین تشریفاتی بود و عده ای به اش��تباه رای داده بودند که در حال 
حاضر حتی با کسانی که به رئیس پیشین هیات رای داده بودند همکاری بیشتری 
خواهم داشت. متاسفانه اشتباهی است که در برهه ای از زمان اتفاق افتاد و من 
عرفانی را مقصر نمی دانم بلکه کس��انی مقصر بودند که به وی پیشنهاد حضور 

دادند و قرار بود به وی مشاوره دهند که این اتفاق نیز نیفتاد.
 ضمن این که درخصوص هاشمی باید بگویم که من تنها انتقادی از هاشمی 
جواهری کردم که چرا مدیران در حال تغییر هس��تند که گویا وی از این اظهار 

نظر ناراحت شد و آن حواشی در رابطه با پرونده ثامن به وجود آمد.« 
رئیس هیات سوارکاری استان اما درخصوص برگزاری مسابقات مختلف 
در سال ۹۴ می گوید: »در تقویم ورزشی فدراسیون سال ۹۴ برگزاری مسابقات 
جام ثامن در مش��هد گنجانده شده است که امیدواریم میزبانی خوب و در شأن 
هیات سوارکاری استان از این مسابقات داشته باشیم. براساس تقویم هیات در 
س��ال ۹۴، برگزاری ۲۸ مسابقه اسب سواری در دستور کار قرار گرفته است که 
۹۰ درصد این مسابقات در باشگاه سوارکاری ارشاد و انجمن سوارکاری و بقیه 

در باشگاه کاظمیان و صف شکن برگزار می شود.« 
وی همچنین در رابطه با تعداد باشگاه های فعال در استان و همچنین موارد 
مربوط به مربیان این رش��ته تصریح می کند: »در حال حاضر ١۷ باش��گاه اسب 
سواری در سطح استان فعالیت می کنند که ١۲ باشگاه در مشهد، طرقبه و شاندیز 
و بقیه در شهرستان های قوچان، تربت حیدریه، گناباد، سبزوار و درگز قرار دارند. 
۲۴ مربی در س��طح خراسان رضوی فعالیت می کنند، همچنین ۲۸ داور درجه 
١، ۲ و ۳ تمام مس��ابقات سطح اس��تان را قضاوت می کنند که امیدواریم تعداد 

داوران با برگزاری کلاس های منظم در سطوح مختلف افزایش یابد.« 
وی در پایان درخصوص سوارکاران خراسانی حاضر در رنکینگ کشوری 
می گوید: »سعیدرضا صاحبی، بنیامین اژدر افشار، هاله نیکویی، جواد امامی، 
داود ش��گفتی و فربد فیلابی با کس��ب مقام در مسابقات رده C که امسال در 
استان برگزار شد، ۶ سوارکار استان بودند که جزو ۴۰ سوارکار بر تر فدراسیون 

قرار گرفتند.« 

هفته سوم دور دوم لیگ دسته دوم 
کشور برگزار شد و نسل ابومسلم، نماینده 
خراس��ان این هفته در ش��یراز به مصاف 
بهمن این ش��هر رفت و باز هم دستش از 

پیروزی کوتاه ماند.
 شاگردان سعید جوشش که در دو 
هفته گذشته هم دستش��ان از پیروزی 
کوتاه مانده  بود، این هفته با تساوی یک 
بر یکی که دشت کرد کارش برای صعود 
س��خت تر از قبل شد. بیشتر از همه باید 

نسل ابومسلمی ها خوشحال باشند زیرا 
پارس جنوبی جم که از دو بازی گذشته 
خود ۶ امتیاز کامل را کسب کرده  بود این 
هفت��ه در مصاف با اس��تقلال ابی تهران 
متوقف شد و نتوانست به پیروزی برسد 
تا با ۷ امتیاز به تنهایی بر صدر جدول تکیه 
بزند. نسل ابومسلم که در ۲ بازی گذشته 
خود به عل��ت بدهی که به فدراس��یون 
داش��ت نتوانس��ته بود فعالیتی در نقل و 
انتقالات داشته  باشد و بازیکنی را به تیم 

خود بیافزاید، در ای��ن بازی از ۲ بازیکن 
سابق پیام که به تازگی به خدمت گرفته 
نیز بهره می برد، با این حال باز هم اضافه 
شدن این بازیکنان هم دردی از نماینده 

خراسان دوا نکرد.
 مس��لما با توجه به برگزاری ۲ بازی 
خانگ��ی و ١ بازی خارج از خانه، نس��ل 
ابومسلم دیگر فرصتی برای از دست دادن 
امتی��از ندارد و اگر می خواهد که به لیگ 
دس��ته ی��ک صعود کن��د بای��د تمامی 

امتیازات ممکن را از بازی های آینده خود 
کسب کند. موضوعی که با توجه به عدم 
موفقیت نسل ابومسلم در ۳ بازی ابتدایی 
خود مسلما کاری بسیار سخت است. در 
گروه نسل ابومسلم، پارس جنوبی جم از 
۳ بازی خود ب��ا ۷ امتیاز و تفاضل ۳+ در 
صدر ج��دول قرار دارد، بهمن ش��یراز و 
شهرداری زنجان با ۵ امتیاز در مکان دوم 
و سوم قرار دارند و نسل ابومسلم با ۲ امتیاز 

در جایگاه پنجم قرار دارد. 

توقف دوباره نسل ابومسلم هفته سوم مرحله دوم لیگ 
دسته دوم برگزار شد

سال ١۳۹۳ هم با تمام پستی و 
بلندی هایش به اتمام رسید و حالا این 
۹۴ است که خود را آماده ورود به زندگی 
تک تک ما می کند، اما در سال ۹۳ برای 
چه  رضوی  خراسان  استان  ورزش 
پیشرفتی حاصل شد؟ در این مقاله سعی 
بر این بود که مهم ترین رخدادهای هر 
رشته ورزشی بررسی شود تا با جمع بندی 

خاطرات ۹۳ به استقبال ۹۴ برویم. 
فوتبال

بهار  امسال را سال  بتوان  شاید 
دوباره فوتبال خراسان نامید. سالی که 
بودن  بی نماینده  سال   ۵  ،۴ از  پس 
خراسان در سطح اول فوتبال، پدیده به 
لیگ بر تر رسید البته که حضور دوباره 
تنها  خراسان  فوتبال  از  نماینده ای 
ماحصل سال ۹۳ برای فوتبال نبود. بهار 
واقعی آنجایی آغاز شد که بعد از سال ها 
دوباره ورزشگاه پیر تختی برای حمایت 
از نماینده ای از خراسان مملو از جمعیت 
و  ابومسلم  سیاه جامگان  رقابت  شد. 
پیکان در پلی اف سال گذشته که البته 
تلخ به اتمام رسید از آن روزهای داغ 
فوتبال خراسان در سال ۹۳ بود. هرچند 
بیشتر سعی می کنیم در این بخش به 
روزهای خوب فوتبال در سال ۹۳ اشاره 
کنیم اما نباید فراموش کنیم که فروردین 
١۳۹۳، شاهد سقوط و نابودی ابومسلم 
بزرگ بود... ابومسلمی که شاید باید 
سال های سال بگذرد تا تیمی مثل آن )و 
نه تنها با پیشوند و پسوند نسل و رهپویان 

و آفتاب و شرق و...( تشکیل شود. 
دست آخر هم اتفاق مهم دیگر سال 
۹۳ برای پرطرفدار ترین رشته خراسان 
بزرگ، برگزاری انتخابات هیات فوتبال 

استان بود. به هر حال خوب یا بد برادران 
به این مسند رسید و برای ۴ سال رئیس 
هیات فوتبال استان خراسان رضوی شد، 
۴ سالی که حدودا ۵، ۶ ماهش به سرعت 

برق و باد گذشت. 
والیبال

در این رشته، تنها نماینده خراسان 
میزانی بود که قرار بود به موفقیت های 
بزرگ دست یابد، میزان که فصل گذشته 
با جبار قوچان نژاد و با بازیکنان اکثرا 
بومی توانسته  بود به جمع ۴ تیم بر تر 
سوپرلیگ راه یابد بنا به تصمیم مدیران 
ارشد آن با قوچان نژاد قطع همکاری کرد 
و به جای وی، رضا مومنی مقدم بر مسند 
با  او  کار  نتیجه  نشانده شد.  قدرت 
ملی پوشانی مثل مهدوی، ظریف، غلامی 
از  بهتر  باید  طبیعتا  تشکری  و 
بزرگ ترین  که  می بود  قوچان نژادی 
بازیکنانش مباشری، داوودی و علوی 
بودند و بس! اما متاسفانه در اسفندماه ۹۳ 
شاگردان  نهایی  نیمه  مرحله  در  و 

مومنی مقدم تن به شکستی سخت دادند 
تا در خوش بینانه ترین حالت در مرحله 
رده بندی بتوانند با یک پله صعود نسبت 
به میزان بی ستاره سال قبل در جایگاه 
سوم سوپرلیگ قرار گیرند. مسلما با این 
همه ستاره نمی توان گفت که میزانی ها 
تشویق  گرفته اند.  مناسبی  نتیجه 
بی پایان جبار قوچان نژاد در آخرین بازی 
میزان در برابر شهرداری ارومیه خود 

شاید بهترین گواه باشد. 
بسکتبال

سال ۹۳ برای بسکتبال خراسان 
سال خوبی بود، جدا از نتایجی که تیم 
بر تر  لیگ  مسابقات  در  مشهد  ثامن 
بسکتبال کشور به دست آورد، همینکه 
یک نماینده از استان خراسان در سطح 
داشت،  حضور  کشور  بسکتبال  اول 
مسلما اتفاق مبارکی بود که باید ممنون 
بود از صاحبیان و البته عمرانی که در این 
راستا تلاش کردند. در چند ماهه نخست 
سال ۹۳ نباید فراموش کنیم که جنجال 

و حواشی عجیب و غریبی برای ورود 
ثامن به لیگ بر تر به وجود آمد و معلوم 
نبود که اصلا این تیم در مسابقات شرکت 

می کند یا نه. 
دوچرخهسواری

باید خیلی کم لطف باشیم که از 
سال ۹۳ حرف بزنیم و فراموش کنیم 
بازی های  مدال  خوش رنگ ترین 
آسیایی اینچئون را. »مهدی دانشور« 
امسال شاید به واقع بر ترین ورزشکار 
خراسان بزرگ بود که توانست در اوج 
بی مهری مسئولان استانی و کم توجهی 
آقایان به مسابقات اعزام شود و به مدالی 
دست یابد که در تاریخ دوچرخه سواری 
کشورمان سابقه نداشت! به هر حال با 
وجود کسب طلا باز هم شاهدیم که 
دانشور همچنان گلایه  از بی توجهی 
مسئولان دارد. امیدواریم حداقل در 
طلایی  جوان  این  برای   ۹۴ سال 
کشورمان فکری شود تا باز هم شاهد 

موفقیت هایش باشیم. 
فوتسال

برای فوتسال شاید سال ۹۳ سال 
خوبی نبود، از افت ناگهانی فرش آرا در 
نیم فصل دوم و قرار گرفتنش در جایگاه 
هفتم در پایان این فصل لیگ بر تر و عدم 
موفقیت پنت هاوس در صعود به لیگ 
بر تر که بگذریم، فجایعی که پس از بازی 
تاسیسات – فردوسی در سالن کارگران 
رخ داد مسلما اتفاق تلخی بود که کل 
فوتسال را برای سال ۹۳ سیاه کرد. البته 
در رشته فوتسال موفقیت ها آنجایی رقم 
خورد که فرش آرا با تیم های پایه اش به 
انواع و اقسام افتخارات کشوری دست 

یافت. 

فرمول جدید فردوسی برای محبوب شدن! 
از زمانی که لیگ بر تر فوتسال به پایان رسید و مصطفی نعمتی )نمی دانیم بگوییم 
سرپرست یا سرمربی یا مدیرعامل( این تیم نیز اعلام کرد که کارت مربیگری d را 
گرفته و c را هم همین روز ها می خواهد بگیرد آن هم بدون رفتن به کلاس و دوره و 
غیره تا زمانی که مسئولین هیأت فوتبال اعلام کردند که وی نه دوره دیده نه کارت 
مربیگری دارد کلا ۴ روز بیش�تر طول نکش�ید. حالا بماند که اطلاعات جالبی به 
دس�تمان رسیده که نشان می دهد مس�یر کارت مربی گری گرفتن نعمتی به چه 
صورتی بوده است و در مازندران به چه افرادی سفارش شده بود یا نه بماند و در دفتر 
خاطراتمان نگهش می داریم. اما نکته جالب توجه این است که این باشگاه حالا برای 
فرار از این حواشی که خودشان برای خودشان درست کرده اند و این که یک مقدار 
دست محبت آمیز مسئولین بیشتر روی سرشان کشیده شود تصمیم کرفتند با 
فرمول منس�وخی خود را دوباره رسانه ای کنند و آن هم چیزی نیست جز مطرح 
کردن کناره گیری از لیگ که بیشتر به جوک آخر سال شبیه است. بنابر اعلام سایت 
پایگاه خبری فوتسال ایران، که اتفاقا مدیریت آن را مدیر رسانه ای این باشگاه بر 
عهده دارد، با نظر مصطفی نعمتی باشگاه اقتدار نوین فردوسی در آستانه کناره گیری 
از لیگ بر تر فصل آینده قرار گرفته و بنا به اعلام مسئولان این تیم سال آینده در 
فوتسال حضور نخواهد داشت. براساس خبر این سایت در شرایطی که مصطفی 
نعمتی مدیرعامل اقتدار نوین فردوسی پاسخگوی علت این تصمیم عجیب نیست، 
نزدیکان وی مهیا نبودن شرایط و فضای حضور این تیم در مقابل دستان پشت پرده 
در استان خراس�ان رضوی علی رغم حمایت های استانی هیات فوتبال، اداره کل 
ورزش و جوانان و صدا و سیمای مرکز خراسان اعلام می کنند! حالا این دست های 

پشت پرده چه کسانی هستند را باید خود نعمتی بگوید. 

ZOOM

سال ۹۳ با همه فراز و نشیب هایش به پایان رسید

سالرونقدوبارهورزشوورزشگاهها


